
 

 

 
 
 
 
 
 
Nr. 147/2020 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 24 septembrie 2020, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 20 membri, reprezentanții satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni și Vaszi Etelka - 
sat Chilieni, lipsind: Székely Kincső. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile Legii nr. 55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, prevederile HG nr. 394/2020 privind 
declararea stării de alertă și măsurile care se aplică pe durata acesteia pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 
privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu 
Gheorghe, nr. 1122/2020. Ședința se desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Toth-Birtan Csaba, Sztakics Éva-Judit viceprimarii Municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al Municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m/lb.r): „Bună ziua. 
Începem ședința. Facem prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent. 
 „Înainte de a vota Ordinea de zi vă întreb dacă cineva are de adăugat la diverse.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r./lb.m.): „Bună ziua. (lb.r): Aș 
dori să propun câteva puncte la diverse dacă îmi permiteți. Un punct D1: proiect de 
hotărâre privind alocarea unei sume de bani în favoarea Parohiei Ortodoxe Sfântu 
Gheorghe IV. Punct D2: proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de bani în favoarea 
Parohiei Reformată II Sfântu Gheorghe. Un proiect D5, prin care modificăm HCL nr. 
275/2020 privind aprobarea acordării unui ajutor de minimis pentru stimularea investițiilor 
în cadrul IMM-urilor instalate în parcul industrial cartierul Câmpul Frumos, Municipiul 
Sfântu Gheorghe. Un punct D6 pentru modificarea și completarea HCL nr. 274/2020 
privind aprobarea acordării unui ajutor de minimis pentru stimularea investițiilor în cadrul 
IMM-urilor din Municipiul Sfântu Gheorghe, județul Covasna, afectate de epidemia 
COVID 19. Un punct D8 privind rectificarea bugetului general al Municipiului Sfântu 
Gheorghe pe anul 2020, și un punct D9 privind alocarea unei sume de bani în favoarea 
Parohiei Reformate III Sfântu Gheorghe. (lb.r./lb.m.): Vă mulțumesc.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (b.r): „Aș dori și eu să adaug patru 
puncte la diverse pe Ordinea de zi. Un punct D3 privind aprobarea devizului general 
actualizat pentru obiectivul de investiții ”Construire grădiniță în cartierul Őrkő”. Un punct 
D4 privind aprobarea achiziționării unui apartament situat în Municipiul Sfântu Gheorghe 
Aleea Crinului nr. 5, bl. 16, sc. C, ap. 17. Un punct D10 pentru modificarea HCL 84/2020 
privind aprobarea Studiului de fezabilitate (SF) pentru obiectivul de investiții ”Amenajare 



 

 

Skate Park și Trial Bike Park în Municipiul Sfântu Gheorghe”. Respectiv un D11 privind 
modificarea Documentației de Avizare a Lucrărilor de Intervenții pentru obiectivul de 
investiții „Acoperire cu prelată tip cort pe structură metalică a două terenuri de tenis de 
câmp, construire anexă și instalații de iluminat” din Municipiul Sfântu Gheorghe, județul 
Covasna, aprobată prin HCL nr. 66/2019.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m/lb.r): „Bine, mulțumim. 
Mai are cineva?” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „Da, eu aș dori să 
propun un punct D7. (lb.r.): Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea 
Regulamentului aprobat prin HCL nr. 253/2020 privind Programul de interes local 
”Achiziționarea echipamentelor de protecție necesare desfășurării în condiții de prevenție a 
activității didactice aferente anului școlar 2020/2021 în contextul riscului de infecție cu 
coronavirus SARS-CoV-2”, cu modificările ulterioare.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m/lb.r): „Bine, mulțumesc. 
Aș dori să întreb dacă cineva vrea să ia cuvântul la diverse? Dacă nu, vă rog să votați 
despre itroducerea punctelor de la D1 până la D11” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb. r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA, D4-
DA, D5-DA, D6-DA, D7-DA, D8-DA, D9-DA, D10-DA, D11-DA.” 

Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.r.): „D1-DA, D2-DA, D3-DA, D4-DA, D5-
DA, D6-DA, D7-DA, D8-DA, D9-DA, D10-DA, D11-DA.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA, D4-DA, 
D5-DA, D6-DA, D7-DA, D8-DA, D9-DA, D10-DA, D11-DA.” 

Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA, 
D4-DA, D5-DA, D6-DA, D7-DA, D8-DA, D9-DA, D10-DA, D11-DA.” 

Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA, D4-DA, 
D5-DA, D6-DA, D7-DA, D8-DA, D9-DA, D10-DA, D11-DA.” 

Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
punctele diverse de la 1 până la 11.” 

Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r/lb.m): „Sunt de acord cu cele 11 
puncte adăugate la Ordinea de zi.” 

Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r): „Da, sunt de acord cu introducerea 
punctelor de la D1 până la D11 în prezenta Ordine de zi.” 

Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu diversele de la 1 
până la 11.” 

Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Sunt de acord cu 
propunerea punctelor de la D1 până la D11 pe Ordinea de zi.” 

Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri D1-DA, D2-DA, D3-DA, D4-DA, D5-DA, D6-DA, D7-DA, D8-DA, 
D9-DA, D10-DA, D11-DA” 

Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m): „Sunt de acord cu 
punctele de la D1 până la D11.” 

Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (/lb.r/lb.m): „Sunt de acord cu introducerea 
punctelor de la D1 până la D11.” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, sunt de acord de la D1 până la 
D11, cu toate proiectele introduse.” 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Sunt de acord de la D1 până 
la D11.” 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu 



 

 

punctele de la D1 până la D11.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu introducerea 

punctelor de la D1 până la D11.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu toate 

punctele.”  
Se votează cu 18 voturi pentru, 2 consilieri lipsind de la vot (Magyarosi Imola, 

Tischler Ferenc), introducerea puntelor de la D1 până la D11. 
Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r): „Se înscrie cineva la 

diverse?” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Aș dori să intervin eu la 

diverse.” 
Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r): „Bine, mulțumesc. Acum 

să votăm Ordinea de zi în întregime.” 
Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.m/lb. r): „Da.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.r. /lb.m): „Da.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „Da.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu Ordinea de 

zi.” 
Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m): „Da.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m): „Da.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r): „Da, sunt de acord cu prezenta ordine 

de zi, copletată.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.m/lb.r): „Da, sunt de acord 

cu Ordinea de zi.” 
Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m): „Da, sunt de acord.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m/lb.r): „Da, sunt de acord.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, de acord.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.”  
Se votează cu 17 voturi pentru, 3 consilieri lipsind de la vot (Cochior Andrei, 

Magyarosi Imola, Tischler Ferenc), Ordinea de zi. 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r/lb.m): „Mulțumesc 
frumos. Am aprobat Ordinea de zi. (lb.r): Înainte de a trece la dezbaterea proiectelor de 
hotărâri, vă rog să votați despre procedura de vot, ca după dezbaterea proiectelor de 
hotărâri vom vota proiectele de hotărâri.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.m.): „Da, sunt de acord.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.r. /lb.m): „Da.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Da.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „Da.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m): „Da.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m): „De acord.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r): „Da, sunt de acord cu procedura de a 

se prezenta întâi proiectele de hotărâri, și la final votarea lor.” 



 

 

Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.m): „Sunt de acord.” 
Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „De acord cu procedura propusă.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „Sunt de acord” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.”  
Se votează cu 18 voturi pentru, 2 consilier lipsind de la vot (Magyarosi Imola, 

Tischler Ferenc), procedura de vot. 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r/lb.m): „Înainte de a intra 
în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din 
OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea 
hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt 
asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul 
personal pe care-l au în problema respectivă.” 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „La punctul D5 nu voi 
vota. Mulțumesc.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind Acordul de principiu 
referitor la acordarea facilităților reglementate prin Legea nr. 186/2013 privind constituirea 
și funcționarea parcurilor industriale, rezidentului RUTIN BAULEITUNG S.R.L. Prezintă: 
Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „Firma RUTIN 
BAULEITUNG a concesionat un spațiu comercial de 369 mp în anul 2018, iar acum 
dorește să beneficieze de scutirea impozitului de teren și clădiri, taxă teren și taxa 
autorizații de construcție. Deci dorim să acordăm Acordul de principiu penntru aceste 
scutiri. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r): „Mulțumim. Cineva are 
întrebare? Dacă nu, vreau să vă prezint că comisiile nr. I și V au dat aviz favorabil. 
Constinuăm cu punctul 2.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 280/2020. 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea înscrierii 
dreptului de proprietate a municipiului Sfântu Gheorghe asupra unor imobile situate pe str. 
Garoafei. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r): „Unii proprietari din str. 
Garoafei au renunțat la dreptul de proprietate asupra imobilelor, care în conformitate cu 
Planul Urbanistic Zonal, aprobat prin Hotărârea 39/1997, fac parte din stradă. Aceste 
proprietăți prin efectul art. 889 din Codul Civil pot să treacă în proprietatea municipiului 
Sfântu Gheorghe, prin acest proiect de hotărâre se aprobă înscrierea dreptului de 
proprietate.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r): „Mulțumim. Cineva are 
întrebare? Dacă nu, vreau să vă prezint că comisia nr. I și comisia nr. V au dat aviz 
favorabil. Mulțumim pentru prezentare. Urmează punctul 3.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 281/2020. 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
acceptării ofertei de donaţie a numiților Szőcs Kinga – Brighita şi Răpişcă Tudor - Cristian. 



 

 

Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r): „Este vorba tot de o 
proprietate aflată în str. Garoafei. Aici s-a optat pentru alt tip de dare în proprietatea 
municipiului. În acest caz este vorba de o ofertă de donație a unui teren de 48 de mp, a 
cărei acceptare este propusă prin proiectul de hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r): „Mulțumim. Cineva are 
întrebare? Dacă nu, comisia nr. I și comisia nr. V au dat aviz favorabil. Mulțumim pentru 
prezentare. Punctul 4.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 282/2020. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
directe a bunului imobil proprietatea privată a municipiului Sfântu Gheorghe, situat în 
cartierul Câmpul Frumos nr. 5, bl. 4, sc. A, ap. 4, către Bodola Levente. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r): „Domnul Bodola Levente, 
chiriaș a înaintat o solicitare de cumpărare a apartamentului în care locuiește. Este vorba de 
un apartament de două camere, de 31,61 de mp suprafață utilă. Conform raportului de 
evaluare, apartamentul a fost evaluat la suma de 7.220 de euro. Propunem vânzarea directă 
a bunului în favoarea chiriașului.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r): „Mulțumim. Cineva are 
întrebare? Dacă nu, comisia nr. I și comisia nr. V au dat aviz favorabil. Mulțumim pentru 
prezentare. Punctul 5.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 283/2020. 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea cesiunii 
unui contract de concesiune, precum și prelungirea unui contract de concesiune asupra unei 
suprafeţe destinate extinderii construcţiei pe terenul alăturat. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r): „Prin acest proiect de 
hotărâre popunem aprobarea cesiunii unui contract de concesiune, încheiat pentru un teren 
cu suprafață de 8,7 mp, cu destinația de trepte, în Aleea Hărniciei nr. 10, bl. 30. Contractul 
este valabil până în 31 martie 2023. Respectiv prelungirea unui contract de concesiune 
pentru un teren din str. Vasile Goldiș nr. 20, bl. 16A, de 12 mp, în condițiile uzuale, pe 
termen de 5 ani, la chiria de 5 euro/mp/an.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r): „Mulțumim. Cineva are 
întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, nr. II și nr. V au dat aviz favorabil. Mulțumim pentru 
prezentare. Punctul 6.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 284/2020. 
 PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea HCL nr. 
413/2019 privind aprobarea antemăsurătorii, a prețului de pornire la licitație pentru 
valorificarea materialului lemnos către persoane juridice, prețul materialului lemnos ce se 
va valorifica persoanelor fizice, a valorii lucrărilor silvice, precum și fundamentarea 
valorilor lucrărilor silvice din fondul forestier proprietate publică a municipiului Sfântu 
Gheorghe necesare a se executa în anul 2020, cu modificările ulterioare. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r): „Vă mulțumesc. Solicitarea 
vine din partea ocolului silvic Hatod SRL, astfel încât, fără să modificăm cantitatea totală 
de 6.200 de mc de masă lemnoasă, solicită următoarele regrupări: în categoria fasonat 
material lemnos la cioată în loc de 500 de mc, așa cum a fost aprobat inițial, solicită 
modificarea în 1200 de mc. În cazul categoriei fasonat lemn rotund la drum auto în loc de 2200 



 

 

de mc la 1800 de mc. Iar la fasonat lemn rotund la drum auto în mst de la 3500 de mc la 3200 
de mc. Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r): „Mulțumim și noi. 
Cineva are întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, nr. II și nr. V au dat aviz favorabil. 
Mulțumim. Punctul 7.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 285/2020. 
 PUNCTUL VII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe şi Asociația 
„Lármafa” - Lármafa Egyesület în vederea organizării și finanțării evenimentului 
Programului MANUS, ”Întâlnirea țiganilor la Őrkő”, în perioada 1 octombrie-4 octombrie 
2020. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r/lb.m): „Vă mulțumesc. (lb.r): 
Într-adevăr vorbim despre acest contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe şi 
Asociația „Lármafa”. Suma cu care municipiul finanțează aceste evenimente este de 
15.000 de lei. Această sumă va acoperi următoarele cheltuieli: 4000 de RON pentru 
închirierea unui cort eveniment, 2000 de lei pentru coordonatori ateliere, 2500 de lei pentru 
scenă, 3000 de lei pentru printuri, 3500 de lei pentru cheltuieli legate de activități pentru 
foto, video. Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r): „Mulțumim și noi. 
Cineva are întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, nr. V au dat aviz favorabil. Mulțumim. 
Punctul 8.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 286/2020. 
 PUNCTUL VIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
preşedinte de şedinţă. 
 „Se alege preşedinte de şedinţă pentru luna octombrie 2020, doamna consilier 
Kondor Ágota, iar în cazul lipsei acesteia, doamna consilier Magyarosi Imola-Piroska. 
Mulțumesc. Acum continuăm cu D-uri.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 287/2020. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alocarea unei sume 
de bani în favoarea Parohiei Ortodoxe Sfântu Gheorghe IV. Prezintă: Antal Árpád-András, 
primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r/lb.m): „Mulțumesc. (lb.r): Acest 
proiect de hotărâre se referă la alocarea unei sume de bani în favoarea Parohiei Ortodoxe 
Sfântu Gheorghe IV. Este vorba de o sumă de 90.000 de lei. Din această sumă se dorește 
continuarea lucrărilor de împrejmuire la Biserica „Buna Vestire”, conform documentaţiei, 
anexă la prezenta hotărâre. Această sumă face parte din acea sumă, care a fost aprobată în 
ianuarie, în momentul în care a fost aprobat bugetul municipiului Sfântu Gheorghe. 
(lb.r/lb.m): Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r): „Mulțumim și noi. 
Cineva are întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, nr. III și nr. V au dat aviz favorabil. Urmează 
punctul D2.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 288/2020. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre alocarea unei sume de bani 
în favoarea Parohiei Reformată II Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r/lb.m): „Mulțumesc. (lb.r): În 
acest proiect alocăm o sumă pentru Parohia Reformată II Sfântu Gheorghe. Această sumă 
este necesară pentru construirea Centrului multifuncțional pe terenul situat în str. Dózsa 



 

 

György nr. 16, conform documentaţiei, anexă la prezenta hotărâre. Face parte din aceeași 
sumă, acea sumă cadru, care a fost votată în momentul în care am votat bugetul în ianuarie 
2020. (lb.r/lb.m): Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r): „Mulțumim. Cineva are 
întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, nr. III și nr. V au dat aviz favorabil. Urmează punctul 
D3.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 289/2020. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea devizului 
general actualizat pentru obiectivul de investiții ”Construire grădiniță în cartierul Őrkő”. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r): „Proiectul de hotărâre 
prevede actualizarea devizului general la investiția grădinița în cartierul Őrkő. Este necesar 
actualizarea devizului, fiindcă s-au constatat diferențe la calculul TVA-ului la unele 
cheltuieli, și în urma acestor corecții valoarea totală a investiției devine 3.502.348,58 de 
bani, inclusiv TVA.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r/lb.m): „Mulțumim. Cineva 
are întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, nr. II și nr. V au dat aviz favorabil. Urmează punctul 
D4.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 290/2020. 
 PUNCTUL D4 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
achiziționării unui apartament situat în Municipiul Sfântu Gheorghe Aleea Crinului nr. 5, 
bl. 16, sc. C, ap. 17. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r): „Prin acest proiect de 
hotărâre dorim să aprobăm achiziția unui apartament situat în strada Crinului nr. 5, bl. 16, 
sc. C, ap. 17. Apartamentul are două camere, de suprafață utilă de 38 mp și a fost evaluat la 
suma de 123.800 de lei. În caz de achiziție a locuinței, acesta va deveni locuință de 
necesitate.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r/lb.m): „Mulțumim pentru 
prezentare. Cineva are întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, nr. V au dat aviz favorabil. 
Urmează punctul D5.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 291/2020. 
 PUNCTUL D5 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea și 
completarea HCL nr. 275/2020 privind aprobarea acordării unui ajutor de minimis pentru 
stimularea investițiilor în cadrul IMM-urilor instalate în parcul industrial cartierul Câmpul 
Frumos, Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r/lb.m): „Mulțumesc. (lb.r): 
Săptămâna trecută am aprobat Hotărârea nr. 275/2020 privind aprobarea acordării unui 
ajutor de minimis pentru acele IMM-uri, care investesc în parcul industrial din Municipiul 
Sfântu Gheorghe. Propunerea de modificare se referă la introducerea a trei articole noi 
după art. 3, după cum urmează: ART. 31 - Cererile de finanțare se pot depune în perioada 
06 octombrie, ora 8.00 – 18 decembrie 2020, ora 14.30 la sediul Camerei de Comerț și 
Industrie Covasna, situat în Municipiul Sfântu Gheorghe, str. Oltului, nr. 17, jud. Covasna, 
România. Cererile depuse în afara acestui interval nu vor fi luate în considerare. ART. 32 - 
Aprobarea/respingerea cererilor de finanțare se va efectua până la data de 26 decembrie 
2020 și va fi comunicată pe site-ul Camerei de Comerț și Industrie Covasna 
(www.ccicv.ro). ART. 33 - Cererile de tragere pot fi depuse până în data de 04 decembrie 
2022, ora 14.30 la sediul Camerei de Comerț și Industrie Covasna, situat la aceeași adresă. 
Cererile depuse după această dată nu vor fi luate în considerare, solicitantul pierzând 



 

 

dreptul de a mai solicita rambursarea cheltuielilor efectuate. Fiecare solicitant are dreptul 
de a depune o singură cerere de tragere. Totodată aș dori să atrag atenția d-nei secretar că 
la art. 33 este o eroare de redactare, în sensul în care ”pot fi depuse după până în”, și acest 
”după” trebuie șters. (lb.r/lb.m): Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r/lb.m): „Mulțumim. Cineva 
are întrebare? Dacă nu, comisia nr. I a dat aviz favorabil, d-na Sztakics Éva nu a votat, 
comisia nr. V a dat aviz favorabil. Urmează punctul D6.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot, 
HOTĂRÂREA NR. 292/2020. 
 PUNCTUL D6 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea și 
completarea HCL nr. 274/2020 privind aprobarea acordării unui ajutor de minimis pentru 
stimularea investițiilor în cadrul IMM-urilor din Municipiul Sfântu Gheorghe, județul 
Covasna, afectate de epidemia COVID 19. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r/lb.m): „Mulțumesc. (lb.r): 
Proiectul D6 modifică și completează Hotărârea nr. 274/2020 privind aprobarea acordării 
unui ajutor de minimis pentru stimularea investițiilor în cadrul IMM-urilor din orașul 
Sfântu Gheorghe, afectate de epidemia COVID 19. Și la fel după art. 3 sunt introduse trei 
noi articole, după cum urmează: ART. 31 - Cererile de finanțare se pot depune în perioada 
05 octombrie ora 8,00 – 16 octombrie 2020, ora 14,30 la sediul Camerei de Comerț și 
Industrie Covasna, situat în Municipiul Sfântu Gheorghe, str. Oltului, nr. 17, jud. Covasna, 
România. Cererile depuse în afara acestui interval nu vor fi luate în considerare. ART. 32 - 
Aprobarea/respingerea cererilor de finanțare se va efectua până la data de 26 octombrie 
2020 și va fi comunicată pe site-ul Camerei de Comerț și Industrie Covasna 
(www.ccicv.ro). ART. 33 - Cererea de tragere poate fi depusă în perioada 27 octombrie, 
ora 8,00 – 04 decembrie 2020, ora 14,30 la sediul Camerei de Comerț și Industrie Covasna. 
Cererile depuse după această dată nu vor fi luate în considerare, solicitantul pierzând 
dreptul de a mai solicita rambursarea cheltuielilor efectuate. Fiecare solicitant are dreptul 
de a depune o singură cerere de tragere. (lb.r/lb.m): Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r/lb.m): „Mulțumim. Cineva 
are întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, comisia nr. V a dat aviz favorabil. Urmează punctul 
D7.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 293/2020. 

PUNCTUL D7 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea și 
completarea Regulamentului aprobat prin HCL nr. 253/2020 privind Programul de interes 
local ”Achiziționarea echipamentelor de protecție necesare desfășurării în condiții de 
prevenție a activității didactice aferente anului școlar 2020/2021 în contextul riscului de 
infecție cu coronavirus SARS-CoV-2”, cu modificările ulterioare.  
Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „Dorim să aducem două 
modificări la HCL 253/2020, și anume, să fie eligibil și achiziționarea unui dispozitiv 
electronic tip tabletă, nu numai laptop, acesta este cererea profesorilor din învățământul 
preuniversitar, iar o altă modificare: să fie eligibile și acele facturi care au fost înainte de 
21 septembrie, deci după 1 septembrie, deci de când am votat hotărârea respectivă privind 
sprijinul cadrelor didactice. Deci să fie eligibilă și facturile după data de 1 septembrie. 
Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r/lb.m): „Mulțumim. Cineva 
are întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, comisia nr. IV și comisia nr. V a dat aviz favorabil. 
Urmează punctul D8.” 



 

 

 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 294/2020. 
 PUNCTUL D8 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea 
bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2020. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r/lb.m): „Mulțumesc. (lb.r): 
Bugetul municipiului Sfântu Gheorghe este rectificat cu suma de 2.725.000 de lei, astfel 
până la sfârșitul anului calculăm cu venituri în valoare de 178.722.000 de lei. Suma de 
2.725.000 de lei va merge către unități de învățământ pentru a acoperi cheltuieli pentru 
prevenirea și combaterea îmbolnăvirilor cu SARS - CoV- 2. Vorbim aici de mobilier în 
cabinete medicale, camere web, obiecte de inventar și cheltuieli de intreținere, sau reparații 
curente. Suma de 2,6 milioane de lei merge la primărie pentru reamenajarea și restaurarea 
imobilului educațional situat pe str. Gábor Áron nr. 18. (lb.r/lb.m): Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r/lb.m): „Mulțumim. Cineva 
are întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, comisia nr. V a dat aviz favorabil. Urmează punctul 
D9.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 295/2020. 
 PUNCTUL D9 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alocarea unei sume 
de bani în favoarea Parohiei Reformate III Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r/lb.m): „Mulțumesc. (lb.r): 
Proiectul de hotărâre D9 se referă la alocarea unei sume de bani în favoarea Parohiei 
Reformate III Sfântu Gheorghe. Vorbim de suma de 140.000 de lei, o sumă care se va 
folosi în vederea construirii Parohiei Reformate în str. Pescarilor nr. 12, conform 
documentației, anexă la prezenta hotărâre. Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r/lb.m): „Mulțumim. Cineva 
are întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, comisia nr. V a dat aviz favorabil. Urmează punctul 
D10.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 296/2020. 
 PUNCTUL D10 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea HCL 
84/2020 privind aprobarea Studiului de fezabilitate (SF) pentru obiectivul de investiții: 
”Amenajare Skate Park și Trial Bike Park în Municipiul Sfântu Gheorghe”. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r): „Se solicită modificarea 
Hotărârii Consiliului Local nr. 84/2020, care a reglementat aprobarea Studiului de 
fezabilitate a Skate Park și Trial Bike Park. Diferențele majore, care apar la acest studiu de 
fezabilitate actualizat față de varianta inițială, se datorează diferenței de suprafață, cu care 
se extinde noua variantă. Suprafața se mărește cu 1747 de mp. Acest lucru presupune atât 
lucrări în plus, față de cele inițiale, dar și dotări care o să fie amplasate pe această 
suprafață. În urma modificărilor valoarea totală a investiției, care cuprinde skate parkul și 
trail bike parkul va deveni 4.324.851,65 de lei, inclusiv TVA.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r/lb.m): „Mulțumim. Cineva 
are întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, comisia nr. II și comisia nr. V a dat aviz favorabil. 
Urmează punctul D11.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 297/2020. 
 PUNCTUL D11 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea 
Documentației de Avizare a Lucrărilor de Intervenții pentru obiectivul de investiții 
„Acoperire cu prelată tip cort pe structură metalică a două terenuri de tenis de câmp, 
construire anexă și instalații de iluminat” din Municipiul Sfântu Gheorghe, județul 



 

 

Covasna, aprobată prin HCL nr. 66/2019.” Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r): „În urma elaborării 
documentației faza proiect tehnic au rezultat anumite diferențe privind soluția tehnică 
adoptate la investiția „Acoperire cu prelată tip cort pe structură metalică a două terenuri de 
tenis de câmp, construire anexă și instalații de iluminat”, și din acest motiv trebuie făcute 
modificări cantitative și financiare, prin modificările propuse. Valoarea totală a investiției 
devine 2.189.340,96 de lei, inclusiv TVA.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r/lb.m): „Mulțumim. Cineva 
are întrebare? Dacă nu, comisia nr. I, comisia nr. II și comisia nr. V a dat aviz favorabil. 
Au fost prezentate toate proiectele de hotărâri. Începem votarea.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 298/2020. 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb. r): „Mulțumesc. Proiectul de 
hotărâre nr. 1–DA, 2-DA, 3–DA, 4–DA, 5–DA, 6–DA, 7–DA, 8–DA, D1-DA, D2-DA, 
D3-DA, D4-DA, D5-DA, D6-DA, D7-DA, D8-DA, D9-DA, D10-DA, D11-DA.” 

Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.r.): „1–DA, 2-DA, 3–DA, 4–DA, 5–DA, 6–
DA, 7–DA, 8–DA, D1-DA, D2-DA, D3-DA, D4-DA, D5-DA, D6-DA, D7-DA, D8-DA, 
D9-DA, D10-DA, D11-DA.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Proiectul de hotărâre nr. 1–DA, 2-
DA, 3–DA, 4–DA, 5–DA, 6–DA, 7–DA, 8–DA, D1-DA, D2-DA, D3-DA, D4-DA, D5-
DA, D6-DA, D7-DA, D8-DA, D9-DA, D10-DA, D11-DA.” 

Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „1–DA, 2-DA, 3–DA, 4–
DA, 5–DA, 6–DA, 7–DA, 8–DA, D1-DA, D2-DA, D3-DA, D4-DA, D5-DA, D6-DA, D7-
DA, D8-DA, D9-DA, D10-DA, D11-DA.” 

Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „1–DA, 2-DA, 3–DA, 4–DA, 5–
DA, 6–DA, 7–DA, 8–DA, D1-DA, D2-DA, D3-DA, D4-DA, D5-DA, D6-DA, D7-DA, 
D8-DA, D9-DA, D10-DA, D11-DA.” 

Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri de la 1 până la 8, la fel și cu cele de la D1 până la D11.” 

Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele 
de la punctele 1 până la 8, respectiv cu proiectele de la D1 până la D11. (lb.m): Sunt de 
acord cu toate punctele de pe Ordinea de zi. Mulțumesc.” 

Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâre de la nr. 1 până la 8, și cu proiectele de hotărâre de la D1 până la D11, inclusiv.” 

Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „Sunt de acord cu proiectele de la nr. 1 
până la 8, și la Diverse de la 1 până la 11.” 

Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri de la 1 până la 8, respectiv la diverse de la D1 până la D11.” 

Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.m): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri de la 1 până la 8, respectiv la Diverse de la nr. D1 până la D11 cu 
fiecare punct. Mulțumesc.” 

Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri de la 1 până la 8, și la fel cu proiectele de hotărâri de la D1 până la 
D11.” 

Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.r): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri de la nr. 1 până la 8, și prezentate la Diverse, de la 1 până la 11.” 

Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m/lb. r): „Sunt de acord 
proiectele de hotărâri de la 1 până la 8, și la Diverse cu proiectele de hotărâri de la 1 până 
la 11.” 



 

 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele de la 1 
la 8, și cu D-urile, la fel, de la 1 la 11. Mulțumesc.” 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu 
următoarele proiectele de hotărâri 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, D1, D2, D3, D4, D6, D7, D8, D9, 
D10, D11.” 

Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.m): „Sunt de acord cu punctele de la 
1 până la 8, și sunt la fel de acord cu punctele de la D1 până la D11.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri de la 1 până la 8. La Diverse cu cele de la D1 până la D11.” 

Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu toate cele 19 
proiecte de hotărâri. De la 1 până la 8, și de la D1 până la D11.” 

Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m): „Sunt de acord punctele 1, 2, 3, 
4, 5, 6, 7, 8, D1, D2, D3, D4, D5, D6, D7, D8, D9, D10, D11. Deci sunt de acord cu toate 
punctele. Mulțumesc.” 

DIVERSE: 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m/lb.r): „La divesre s-a 
înscris dl. primar. Aveți cuvântul.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r/lb.m): „Mulțumesc. (lb.r): 
Stimați colege, stimați colegi! Având în vedere faptul că duminică sunt alegeri, doresc să 
urez succes tuturor celor care participă la acest proces electoral, și săptămâna viitoare vă 
vom contacta pentru a ne întâlni pentru a efectua acea poză de grup și pentru a ne lua 
rămas bun, de la cei care va trebui să luăm rămas bun, și pentru a continua pentru cei care 
vor continua. Vă mulțumesc și vă doresc multă sănătate.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m/lb.r): „Mulțumim și noi. 
Ședința ordinară de azi s-a terminat. Mulțumim pentru prezență.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 21 octombrie 2020. 
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